
                                                            Protokół Nr XXXVI/17                                      

z Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada 

odbytej dnia 20 lipca 2017 roku 

w Sali Sesyjnej Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Iłowie-Osadzie 

pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Gminy 

Pani Teresy Świątkowskiej 

 

         Obrady rozpoczęto o godz. 12-tej minut trzydzieści dwie, a zakończono o godz.13-tej 

minut czterdzieści pięć. Stan radnych 15-tu, obecnych na sesji 14-tu radnych. Ponadto w sesji 

udział wzięli  Wójt Gminy Pan Cichocki Sebastian, Sekretarz Gminy Pani Nyga-Skwara Lidia, 

Skarbnik Gminy Pani Roda Irena, Zespołu Szkół Nr 2 w Narzymiu Pani Biernacka Beata, 

Kierownik Referatu Edukacji, kultury i zdrowia  Pan Czajkowski Zbigniew, Pełnomocnik 

GKRPA Pani Bartkowska Joanna,  Przedstawiciele Izby Rolniczej Pan  Frankowski Remigiusz  

i Pan Chechłowski Zdzisław Wojciech, pracownicy Urzędu Gminy oraz Sołtysi, mieszkańcy. 

        Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Świątkowska Teresa. 

Przewodnicząca Rady Gminy powitała radnych, zaproszonych gości, pracowników Urzędu 

Gminy, mieszkańców. 

Stwierdziła quorum władne do podejmowania prawomocnych uchwał (14-tu radnych). 

Ad. Pkt.2. 

Przewodnicząca Rady Gminy powitała przybyłych na sesję  Pana Sławomira Kowalikowskiego 

koordynatora akcji pro-ekologicznych PCK Olsztyn PCK oraz Pana Jerzego Giezka Prezesa 

Oddziału Rejonowego PCK Działdowo. Przedstawiciele PCK przybyli na sesję aby przekazać 

dla niepełnosprawnego dziecka z terenu Gminy Iłowo-Osada trójkołowy rowerek. Pan 

Kowalikowski poinformował, że dzięki pojemnikom na zużytą odzież, które ustawione są na 

terenie gminy, PCK odprzedając te rzeczy może ufundować takie rowerki dla dzieci, młodzieży 

 i osób starszych. Pan Kowalikowski przybliżył historię PCK. 

Pan Giezek Jerzy Prezes PCK Działdowo podziękował Wójtowi Gminy Panu Cichockiemu 

Sebastianowi za współpracę i wręczył Wójtowi odznakę okolicznościową za zaangażowanie  

i wspieranie Honorowego Krwiodawstwa. 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła 5 minut przerwy /12:45/. 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Gminy wznowiła obrady XXXVI Sesji Rady Gminy /12:50/ 

Ad. Pkt.3. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w dzisiejszym  porządku obrad nie będzie 

Informacji o stanie bezpieczeństwa w Gminie. W miejsce tego punktu (10), zostaną 

wprowadzone trzy projekty uchwał, i tak jako punkt 10 projekt uchwały w sprawie: udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Działdowskiemu, jako punkt 11 projekt uchwały w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych 
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Dzieci i Młodzieży Gminy Iłowo-Osada, jako punkt 12 projekt uchwały w sprawie: zmiany 

uchwały w sprawie Przyjęcia Regulaminu określającego szczegółowe warunki udzielania 

stypendium Wójta Gminy Iłowo-Osada za wyniki w nauce oraz jednorazowej nagrody 

finansowej, formy i zakres tej pomocy oraz tryb postępowania. Punkt 11 stanie się punktem 13, 

punkt 12 punktem 14, 13-15, 14-16. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem porządku obrad. „Za” 

przyjęciem porządku obrad głosowało – 14 tu radnych. 

Porządek obrad został przyjęty w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przekazanie trójkołowego rowerka  dla niepełnosprawnego dziecka ufundowanego przez PCK. 

3. Rozpatrzenie propozycji do zmiany porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji Rady Gminy. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Iłowo-Osada. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: zamiany nieruchomości stanowiącej własność Gminy Iłowo-Osada 

na nieruchomość stanowiącą własność osób fizycznych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Skarbu Państwa 

prawa użytkowania wieczystego nieruchomości. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-Osada na 

lata 2017-2027. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2017 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Działdowskiemu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu 

Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży Gminy Iłowo-Osada. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego 

szczegółowe warunki udzielania stypendium Wójta Gminy Iłowo-Osada za wyniki w nauce oraz 

jednorazowej nagrody finansowej, formy i zakres tej pomocy oraz tryb postępowania. 

13. Informacja Wójta Gminy  z realizacji uchwał Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

14. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

      15. Interpelacje i zapytania radnych. 

      16. Wolne wnioski i informacje.                                                                                       

Ad. Pkt.4  

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z XXXV Sesji Rady Gminy został 

sporządzony w terminie i był dostępny do wglądu u pracownika obsługującego Radę.   

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem protokołu. 

„Za” przyjęciem protokołu głosowało - 14 – tu radnych.  

Ad. Pkt.5.  
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Przewodnicząca  Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: sprzedaży w drodze 

przetargu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Iłowo-Osada. 

Wyjaśnień udzielił Pan Marek Krajewski Inspektor ds. geodezji i gospodarki nieruchomościami. 

Pan Krajewski wyjaśnił, że przeznaczono do sprzedaży działkę nr 269/2 o pow. 0,23 ha położoną  

w Narzymiu. Nieruchomość  ta, w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 

posiada przeznaczenie jako: „tereny upraw polowych” i zostanie zbyta w drodze przetargu. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 14-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXXVI/212/17. 

Ad. Pkt.6  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: zamiany nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Iłowo-Osada na nieruchomość stanowiącą własność osób 

fizycznych. 

Pan Krajewski wyjaśnił, że w związku z regulacją stanu prawnego drogi położonej w 

miejscowości Mławka zachodzi konieczność dokonania zamiany działek pomiędzy gminą a 

Państwem Zakrzewskimi. Zamiana nastąpi przy zastosowaniu dopłaty w przypadku różnicy 

wartości zamiennych nieruchomości. 

Radny Pan Szambora Tadeusz zwrócił się z zapytaniem jaka będzie ta dopłata. 

Pan Krajewski wyjaśnił, że jest szacunek tej nieruchomości, nie w tysiącach, ale w złotówkach. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 14-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXXVI/213/17. 

Ad. Pkt.7  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na 

dokonanie darowizny na rzecz Skarbu Państwa prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

Przedstawiony projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody przez Radę Gminy na darowiznę na 

rzecz Skarbu Państwa dwóch działek nr: 842/10 i 842/11 położonych w Iłowie-Osadzie przy ul. 

Jagiellońskiej będących w użytkowaniu wieczystym Gminy pod budowę Posterunku Policji.  

Lokalizacja budowy Posterunku była konsultowana z Komendą Wojewódzką Policji w 

Olsztynie, która zaaprobowała budowę na w/wym. działkach i zwróciła się do Wójta Gminy o 

wszczęcie procedury przekazania przedmiotowych działek na rzecz Komendy Wojewódzkiej. 

Pan Krajewski poinformował, że działka 842/10 ma pow. 0,1831 ha, a działka dojazdowa 

0,0155ha. 

Głos zabrał Wójt Gminy, który wyjaśnił że dokonano przeglądu nieruchomości nadających się 

na Posterunek. Budynek dworca nie spełniał warunków, po przeanalizowaniu wybrano 



 4 

lokalizację  na ul. Jagiellońskiej- ścisłe centrum, niedaleko ośrodek zdrowia, dworzec. Działka 

dojazdowa będzie jako służebność gruntowa dla mieszkańców. 

Radny Pan Szambora Tadeusz w projekcie uchwały jest zapis dotyczący odebrania tej działki, 

jak policja zacznie coś robić a nie dokończy. 

Wójt Gminy-  policja ma zabezpieczone środki na budowę to chyba zrealizują, nie będzie 

potrzeby odbierania nieruchomości. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało – 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXXVI/214/17. 

Ad. Pkt.8  

 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy na lata 2017-2027. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 14 -tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXXVI/215/17. 

Ad. Pkt.9  

 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 

2017 rok. 

Skarbnik Gminy Pani Roda Irena wyjaśniła, że w projekcie uchwały zawarto dodatkowy § 7 w 

związku z zakwalifikowaniem się OSP Iłowo-Wieś do środków unijnych pozyskanych  przez 

LGD. Środki przeznaczone są na remont kuchni w remizie OSP. Po otrzymaniu dotacji z LGD-

UE środki te będą zwrócone do budżetu gminy.  Kolejne paragrafy uległy przesunięciu.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 14 -tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXXVI/216/17. 

Ad. Pkt.10 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Działdowskiemu. 

Wyjaśnień udzielił Kierownik Referatu Edukacji, kultury i zdrowia  Pan Czajkowski Zbigniew. Pan 

Czajkowski wyjaśnił, że udziela się pomocy finansowej w kwocie 5.000 zł  Powiatowi Działdowskiemu 

na zakup zestawu niezbędnego do monitorowania funkcji życiowych osoby będącej w ciężkim stanie na 

skutek zatrucia dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Działdowie.  W miesiącu 

lutym 2017 r. była podejmowana uchwała  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi( na 

zakup monitora rzutu serca), teraz zostaje ona uchylona gdyż szpital zrezygnował z tego zakupu. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 14 -tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXXVI/217/17. 
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Ad. Pkt.11 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie 

przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży Gminy 

Iłowo-Osada. 

Kierownik Referatu Edukacji wyjaśnił, że w związku ze zmianą ustroju szkolnego obowiązującego od 

dnia 1 września 2017 r. należało dostosować zapisy w Lokalnym Programie Wspierania Edukacji 

Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży Gminy Iłowo-Osada. (Wprowadza się zmiany w zapisie § 3 ust. 2 i 4).  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 14 -tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXXVI/218/17. 

Ad. Pkt.12 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu określającego szczegółowe warunki udzielania stypendium Wójta Gminy 

Iłowo-Osada za wyniki w nauce oraz jednorazowej nagrody finansowej, formy i zakres tej 

pomocy oraz tryb postępowania. 

Pan Czajkowski wyjaśnił, że zmiany w Regulaminie określającym szczegółowe warunki udzielania 

stypendium Wójta Gminy  za wyniki w nauce wynikają z konieczności dostosowania zapisów do nowego 

ustroju szkolnego, obowiązującego od dnia 1 września 2017r.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 14 -tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXXVI/219/17. 

Ad. Pkt.13 

Sekretarz Gminy Pani Nyga-Skwara Lidia przedstawiła informację Wójta Gminy z realizacji 

uchwał w okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Głos zabrał Wójt Pan Cichocki Sebastian, który poinformował w następujących sprawach: 

-  zakończono budowę kanalizacji w miejscowości Wierzbowo (trwają podłączenia mieszkańców do 

sieci), 

- zakończono też przebudowę kanalizacji sanitarnej na ul. Lipowej i Akacyjnej, 

- zakończono remont drogi powiatowej do Prusek, 

- z rezerwy Wojewody pozyskaliśmy środki na przebudowę drogi powiatowej w m. Narzym ul. 

Kraszewska i Sportowa i budowę kanalizacji na ul. Łąkowej w Narzymiu,  

- w piątek (21.07) odbędzie się oficjalne otwarcie drogi Narzym do Narzym ul. Kolonia, 

- program usuwania azbestu (było 85% dofinansowania z województwa, gmina partycypowała 15% 

wkładem ), w tym roku jest to tylko 50% ( 300 zł na każdą tonę). 

- uchwała odnośnie przydomowych oczyszczalni – RIO uchyliło całą uchwałę. Będziemy pracować 

jeszcze raz nad tą uchwałą, będziemy ją rozszerzać  jeszcze o dofinansowanie do wymiany pieców, 

- otrzymaliśmy dotację  w wysokości 6.000 zł. z WFOŚ i GW dla OSP na doposażenie do zakupu odzieży 

ochronnej dla straży, 
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- złożyliśmy odwołanie od decyzji Urzędu Skarbowego odnośnie odzyskanego podatku VAT. Urząd 

Skarbowy odmówił wypłaty odsetek. Jest to sprawa precedensowa ponieważ gminom należą się te 

odsetki (120 tyś. zł), 

- pożar w Sochach odwołujemy się od decyzji PZU, zabiegamy o następne środki – dostaliśmy już 

105.000 zł (do 200.000 zł możemy się ubiegać), 

- nie ma wykonawcy na remont OSP w Narzymiu (były ogłoszone dwa przetargi), 

- trwa realizacja zadania remont cząstkowy dróg, w tej chwili realizowana jest droga do Białut. Następnie 

będą robione drogi w Brodowie, Gajówkach i Iłowie, do końca września ma się to zakończyć, to samo 

dotyczy chodników, 

- w sierpniu rozpoczną się prace oczyszczenia stawu w m. Dźwierznia, 

- podjęliśmy się sprostowania aktów notarialnych dotyczących umowy darowizny na rzecz Gminy Iłowo-

Osada nieruchomości stanowiących drogi osiedlowe w m. Białuty i Pruski, które Gmina nieodpłatnie 

przejęła od ANR w Olsztynie, 

- trwa remont w ZS nr 1 w Iłowie-Osadzie (malowanie klas, wymiana podłóg, kładzenie płytek), 

- GOPS pozyskał 400.000 zł na realizację projektu dotyczącego aktywizacji  społecznej i zawodowej 

osób wykluczonych oraz zagrożonych wykluczeniem społecznym, będą organizowane różne kursy, 

szkolenia, 

- budowa parkingu przy Kościele w Iłowie-Osadzie, dziękuję radnym, że podjęli  jednogłośnie uchwałę w 

sprawie zmian w budżecie. Mieliśmy problemy z uzyskaniem pozwolenia na budowę. Marszałek 

Województwa odrolnił nam ten teren, będą wykonane zjazdy, parking, chodniki. Powiat obiecał nam 

pomoc finansową w kwocie 60.000 zł.  

Dziękuję za uwagę! 

Ad. Pkt.14 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła informację o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. Pkt.15  

Nie było. 

Ad. Pkt.16 

Głos zabrała Sekretarz Gminy Pani Nyga- Skwara Lidia, która poinformowała że w dniach od 

29.07.- 14.08.2017 r. odbędą się konsultacje społeczne dotyczące zmiany nazw ulic w Iłowie-

Osadzie. Mieszkańcy będą mogli złożyć propozycje dotyczące zmian wypełniając ankietę. 

Ankiety można będzie składać w Urzędzie Gminy, przesłać na adres Urzędu Gminy lub przesłać 

drogą mailową. Ankiety są dostępne na stronie BIP Urzędu Gminy. Zmiana nazw dotyczy ulic: 

Wyzwolenia, Krasickiego, Nowotki i 19 stycznia.  Pani Sekretarz poinformowała, że IPN 

sugeruje, że nazwę ul. Wyzwolenia można obronić z dobrym uzasadnieniem. Sekretarz 

poinformowała, że zmiana ulic nie wiąże się ze zmianą dowodów osobistych.  

Radny Pan Brzeziński Włodzimierz zwrócił się z zapytaniem czy nie można połączyć Iłowa-Wsi 

i Iłowa- Osady. 
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Pani Sekretarz wyjaśniła, że w tej chwili musimy skupić się na zmianie nazw ulic. 

 

Na tym porządek obrad został wyczerpany. Przewodnicząca Rady Gminy Pani Świątkowska 

Teresa zamknęła obrady XXXVI Sesji Rady Gminy /13:45/   

 

Protokołowała:                                                                       Przewodnicząca Rady Gminy 

R. Biełkowska                                                                                  Teresa Świątkowska 


